
 

 
 

Tajništvo Županije Vukovarsko-srijemske, 

Predsjedniku i članovima Skupštine, 

Županu g. Boži Galiću. 

 

 U Vinkovcima, dana 11.07.2014 

 

 

Predmet: Zahtjev za dopunom dnevnog reda Županijske Skupštine koja će se održati 15.7.2014. 

 

 

Poštovano Predsjedništvo i tajništvo Ţupanije, 

zastupnici Skupštine Ţupanije Vukovarsko-srijemske, 

 

Upućujemo Vam ovaj zahtjev za dopunom dnevnog reda sljedeće sjednice Skupštine naše ţupanije 

(15.7.2014.) 

 

Suočeni s potpunim nerazumijevanjem župana g. B. Galića i pročelnice za zdravstvo Vukovarsko-

srijemske županije, gđe. B. Pripužić, te s činjenicom da je do sada županiji uplaćen velik iznos sredstava, a 

da i dalje radimo u lošim uvjetima, sami opremamo i održavamo naše ordinacije, sami plaćamo edukaciju 

bez koje ne možemo raditi te provodimo 80% usluga u primarnoj zdravstvenoj zaštiti u Županiji molimo Vas 

da uvrstite i izglasate ovaj prijedlog na sjednici županijske Skupštine. Ukoliko nam ne pomognete bit ćemo 

primorani ograničiti pružanje zdravstvene zaštite u našim djelatnostima. 

 
Obrazloženje: po prethodno vaţećem Zakonu o zdravstvenoj zaštiti, ţupanije u RH su naplaćivale 

koncesijsku naknadu provoditeljima primarne zdravstvene zaštite privatne prakse ugovorene s drţavnim 

Zavodom za zdravstveno osiguranje (HZZO). Iznos koncesijske naknade je bio 1250kn neopterećen 

porezima. Naknada je predstavljala iznos koji se prije tog zakona (prije nastupa koncesija u zdravstvu) 

uplaćivao od strane najmoprimaca za svrhu najma prostora i opreme Domovima zdravlja. Timovi privatne 

prakse koji nisu koristili prostore Domova zdravlja su u sličnim iznosima plaćali zakup trećim osobama ili 

otplaćivali kredit za vlastitu investiciju u prostore i opremu.  

Po vaţećem Zakonu o zdr. zaštiti koncesijske naknade se uplaćuju Ţupanijama, a one su bile 

obvezne iznos koristiti za plaćanje zakupnine u prostorima domova zdravlja (tako da timovi u DZ-ima ne 

plaćaju nikakav najam, samo reţije) te koristiti sredstva za razvoj primarne zdravstvene zaštite. Koliko nam 

je poznato, Ţupanija putem svojih Domova zdravlja nikada nije investirala u edukaciju liječnika privatne 

prakse, niti u opremu njihovih ordinacija (Domskih i vandomskih) što je bila duţna. Upitno je i koliko novca je 

plaćano Domovima zdravlja za svrhu najma prostora i kojom dinamikom te da li je za tu svrhu plaćan PDV 

na iznos zakupnine što je takoĎer bila obveza Ţupanije. 



 

 

30.1.2014. Ustavni sud RH donio je odluku (I. Pokreće se postupak za ocjenu suglasnosti s Ustavom 

te se ukida članak 41. stavak 10. Zakona o zdravstvenoj zaštiti (NN 22/14 od 19. veljače 2014. - 

http://www.hlk.hr/fgs.axd?id=4272) kojom ukida obvezu Ţupanija da plaćaju zakupnine u ime liječnika 

zakupnika prostora u Domovima zdravlja. Obzirom na inertnost Ministarstva s prošlim Ministrom zdravlja, do 

danas se ta zakonodavno problematična situacija ne rješava i nastupa pravni okvir za mogućnost, ali ne i 

obvezu, da se osim naplate koncesijske naknade, od strane ţupanijskih Domova zdravlja krene u naplatu 

zakupnina bez ikakvih ograničenja ili zaštite nas ranije »povlašenih« zakupitelja prostora. 

Sada smo u situaciji da je Ţupanija koja od nas naplaćuje koncesijsku naknadu prestala iz te 

naknade u naše ime plaćati zakupninu Domovima zdravlja te zatraţila od njih da nas dodatno »oporezuju« 

naplatama od najmanje 1250kn+PDV. Dostavljeni su nam ugovori o zakupu u kojima sami Domovi zdravlja 

mogu kada i koliko ţele povećati iznos zakupnina bez ikakvog ograničenja. Sloţit ćete se da nitko od nas ne 

bi pristao potpisati ugovor u kojem mu davatelj najma moţe odrediti iznos najma kada i koliko on to ţeli bez 

dogovora i neke sigurnosti. 

 

Liječnici primarne zaštite (doktori obiteljske medicine, pedijatrije, ginekologije, doktori dentalne 

medicine i laboratoriji) ne posluju na trţištu i naši prihodi su ograničeni ugovorima s HZZOom, te dodatno 

opterećeni brojnim parafiskalnim i nepotrebnim nametima za razliku od drţavnih ustanova kao što je Dom 

zdravlja. Unatoč tome i teţim uvjetima poslovanja, većina provoditelja zdravstvene zaštite u Ţupaniji  (gotovo 

80%) je privatna praksa kao što je i u ostatku Republike Hrvatske. U isto vrijeme, djelatnici privatne prakse 

nikome ništa ne duguju niti su dugovali, svoje obveze podmiruju na vrijeme bolje nego ikoji drugi subjekt u 

zdravstvu, ne koriste nikakve poticaje odobravane od politike bilo koje razine, pruţaju nadstandardne, za 

graĎane besplatne usluge u ugovoreno radno vrijeme, ali ČESTO I VAN NJEGA (epidemije gripe, 

prekovremeni i rad u domovima za starije osobe, tijekom izvanrednih dogaĎaja – poplave i slično.), rade 

daleko više od vremenskog standarda za naše djelatnosti (naših 60-120 pacijenata dnevno čini u 

vremenskom normativu od 14-20 sati ukupnog dnevnog rada »uguranih« u 8 satno radno vrijeme, jer bi 

normativ bio 20-25 pacijenata u danu), a time radimo 2-3 puta više pacijenata na dan nego što je standard u 

zemljama EU.  

Sami ulaţemo u vlastitu opremu za rad i sami se educiramo – bez ikakve pomoći ţupanije ili 

Domova zdravlja što predstavlja velike troškove. U isto vrijeme primarna zaštita u Hrvatskoj ocjenjena je od 

svih EU monitora zdravstva najvišim ocjenama za dostupnost i vrlo visokima za kvalitetu i rješavanje 

problema populacije o kojoj skrbi. HZZO i Ministarstvo zdravlja posljednje dvije godine ističe u javnosti 

znanje, kvalitetu i porast spektra usluga koje liječnici privatne prakse u PZZu daju našim graĎanima.  

 

Znajući sve ovo treba takoĎer znati da je maksimalan iznos naknade za koncesiju u domeni Odluke 

Ministra zdravlja. Minimalni iznos je isključivo u domeni Ţupanije i moţe iznositi 0 kuna kao što u nekim 

ţupanijama iznosi za vlasnike teniskih terena i neke druge djelatnosti.  

 

Uspostavljanjem koncesija u zdravstvu očekivali smo da će Ţupanija kao odgovoran subjekt u 

primarnoj zdravstvenoj zaštiti uvesti kriterije za smanjenje koncesijskih naknada za one koji ulaţu u vlastite 

prostore u kojima rade, opremu i edukaciju – na ţalost, ništa od toga se nije dogodilo. Ţupanija kroz sustav 

koncesija nije učinila NIŠTA za razvoj primarne zdravstvene zaštite.  

 



 

 

Zbog svega toga se obraćamo Vama, kao našem predstavničkom tijelu u Ţupaniji s nadom da ćete 

prodiskutirati ove probleme, pozvati nas na razgovor i raspravu te usvojiti naš prijedlog rješenja. 

 

Ukoliko nam se ne umanji financijsko opterećenje i uvede veća sigurnost u poslovanje bit ćemo u 

istoj mjeri u sljedećem razdoblju prisiljeni ograničiti provoĎenje zdravstvene zaštite našim graĎanima te 

pokrenuti postupke iseljavanja iz prostora Domova zdravlja. 

 

Prijedlog: Predlažemo Županijskoj Skupštini da donese zaključak/odluku o smanjenju 

koncesijske naknade na nula kuna za sve liječnike, koncesionare primarne zdravstvene zaštite, te 

odluku/naredbu Domovima zdravlja da koncesionari korisnici njihovih prostora mogu plaćati 

zakupninu od najviše 1250kn s PDVom, čime bi financijsko opterećenje timova ostalo jednako kao i 

ranije. Također je potrebno izraditi kriterije umanjenja troškova za one koji investiraju u svoje znanje, 

vještine i opremu. 

 

Na kraju Vam postavljamo pitanje: »Zašto ţelite otjerati liječnike?« i tko će Vas liječiti kada više 

nećete biti politički utjecajne osobe koje preko reda mogu do bilo koga u zdravstvenom sustavu? 

 

 

predstavnici koncesionara PZZa 

Mario Malnar, dr.med, spec. obiteljske medicine, član IO KoHOMa (www.kohom.hr )  

potpredsjednik Hrvatske liječničke komore.  

091 735 7572, 

ordinacija.mario.malnar@gmail.com 

 

Na znanje: 

 

1. Ţupanu Vukovarsko – srijemske ţupanije, g. Boţi Galiću 

2. Ministarstvo zdravlja RH, Ministru prim. dr. Siniši Vargi 

3. KoHOM - tajništvo 

4. Mediji - svi   

 


